

Title (en)

Sliding gate valve for a metallurgical vessel, especially a casting ladle.

Title (de)

Schieberverschluss für ein metallurgisches Giessgefäß, insbesondere eine Giesspfanne.

Title (fr)

Obturateur coulissant pour un récipient métallurgique, en particulier une poche de coulée.

Publication

**EP 0446406 A1 19910918 (DE)**

Application

**EP 90116177 A 19900823**

Priority

DE 4007993 A 19900313

Abstract (en)

A sliding gate valve for a metallurgical pouring vessel, especially a casting ladle, with a slide plate (5) which is held in a displaceable frame (9), has at least one pouring opening (18) and can be displaced relative to a top plate (4) arranged above the said slide plate and provided with a passage opening (19). The top plate (4) is fixed on a mounting plate (7) connected to the base (6) of the pouring vessel, and the frame (9) surrounding the slide plate is mounted within a slide housing (8) connected to the mounting plate (7) and can be displaced backwards and forwards in the direction of displacement (36) of the slide plate. The frame (9) surrounding the slide plate (5) has contact-pressure elements in the form of spring elements (10), by means of which the slide plate (5) can be pressed against the top plate (4). A box (11), which can be closed in a gas-tight manner and into which there opens a conduit (20) for inert gas, in particular argon, is constructed around the sliding gate valve or slide housing (8), allowing the creation of an inert gas environment within the box (11). <IMAGE>

Abstract (de)

Schieberverschluß für ein metallurgisches Gießgefäß, insbesondere eine Gießpfanne, mit einer in einem verschiebbaren Rahmen (9) gehaltenen, mindestens eine Ausgußöffnung (18) aufweisenden Schieberplatte (5), die gegen eine darüber angeordnete, mit einer Durchtrittsöffnung (19) versehene Kopfplatte (4) verschiebbar ist. Die Kopfplatte (4) ist an einer mit dem Boden (6) des Gießgefäßes verbundenen Montageplatte (7) festgelegt, und der die Schieberplatte umfassende Rahmen (9) ist innerhalb eines mit der Montageplatte (7) verbundenen Schiebergehäuses (8) in Schieberplatten-Verstellrichtung (36) hin- und herverschiebbar gelagert. Der die Schieberplatte (5) umfassende Rahmen (9) weist Anpreßelemente in Form von Federelementen (10) auf, durch die die Schieberplatte (5) gegen die Kopfplatte (4) anpreßbar ist. Um den Schieberverschluß bzw. das Schiebergehäuse (8) herum ist ein gasdicht abschließbarer Kasten (11) gebaut, in den eine Inertgas-, insbesondere Argongas-Leitung (20) mündet, so daß innerhalb des Kastens (11) eine Inertgasumgebung herstellbar ist. <IMAGE>

IPC 1-7

**B22D 41/42**

IPC 8 full level

**B22D 41/42** (2006.01)

CPC (source: EP)

**B22D 41/42** (2013.01)

Citation (search report)

- [X] EP 0048641 A1 19820331 - AIR LIQUIDE [FR]
- [X] FR 2530167 A1 19840120 - AIR LIQUIDE [FR]
- [X] FR 2395095 A1 19790119 - DETALLE POL [FR]
- [A] FR 2271892 A1 19751219 - METACON AG [CH]
- [A] PATENT ABSTRACTS OF JAPAN, Band 10, Nr. 146 (M-482)[2203], 28. Mai 1986; & JP-A-61 003 653 (KAWASAKI SEITETSU K.K.) 09-01-1986

Cited by

EP2979778A1; US8273288B2; FR2732916A1; GB2295978A; GB2295978B; DE10235066A1; DE10235066B4; US8012405B2; WO2013000880A1; DE202011111055U1

Designated contracting state (EPC)

AT DE ES FR GB IT NL SE

DOCDB simple family (publication)

**EP 0446406 A1 19910918**; DE 4007993 A1 19910919

DOCDB simple family (application)

**EP 90116177 A 19900823**; DE 4007993 A 19900313